
 

        Final Exam., 2nd Term  (2013/2014)  

             Mass-media Translation: المادة                      

( لائحة قديمة)الثانية  :الفرقة                                            

 Time :Three hours             

======================================    =============
:أجب عن الأسئلة التالية  

Translate the following items:  
 

 (1 )  Mass media has become an integral part of our lives and can 

not be separated from our life. Particularly for the urban people, the 

need for information is more important than ever. Our values and 

way of life in the society in this information era are strongly 

influenced by the mass media like newspapers, TV, radio, video, and 

the internet. We can buy many kinds of videos freely. Access to the 

internet is easy and inexpensive almost everywhere. We can find 

many kinds of information using the internet technology. It is worth 

remembering that there have been three important revolutions in 

recent history, agrarian revolution in farming, industry revolution in 

mass production and information revolution that provides global 

access. 

We are now in the midst of the information revolution. Due to 

continuing developments in media technology, we are flooded by a 

huge volume of non-stop information. Most of this information comes 

to us without a filter or censor. The information can be positive and 

negative. It is important for all, and particularly teenagers, to be able 

to look critically at the information and the sources and make positive 

choices. Having a critical attitude means that we can distinguish 

between positive and negative information and make choices that 

will give us information that will benefit us and our society.( عشر درجات)  



 (2)  In the last century a revolution in telecommunications has 

greatly altered communication by providing new media for long  

distance communication. The first transatlantic radio broadcast  

agreement  occurred  in 1906 and led to common communication via 

analogue and digital media . 

  Modern communication media now allow for intense long-distance 

exchanges between larger numbers of people . 

Earlier, there was multimedia, once only a piece of software used to 

play audio (sound) and video (visual object with or without sound). 

Following this, it was CD (Compact Disc) and DVD, then camera of  

3G  (Third Generation) applications in the field. In modern terms, the 

media includes all the software which are used in PC (Computer) or 

Laptop or Mobile Phone installed for normal or better performance of 

the system; today, however, hard discs  of computer is an example of 

electronic media. Media technology has made communicating easier 

throughout  history. Today, children are encouraged to use media 

tools in school and are expected to have a general understanding of 

the various technologies available. 

Tools such as e-mail, Skype, Face book etc., have brought people 

closer together and created new online communities. However, 

some may argue that certain types of media can hinder face-to-face 

communication.  

   Understanding media and communications psychology is 

fundamental in understanding the social and individual effects of 

media.    (درجات عشر)  
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2014/ 4/6الاستؼاء اٌّٛافك : ذاسٌخ الاخرثاس   

 

لا سٍّا تإٌسثح . ِىٓ فصٍٙا ػٓ حٍاذٕاأصثحد ٚسائً الإػلاَ ظضءا لا ٌرعضأ ِٓ حٍاذٕا ٚلا ي  (1)

ٚذرأشش تشذج لٍّٕا . سىاْ اٌّذْ ، ٚاٌحاظح ٌٍحصٛي ػٍى ِؼٍِٛاخ أوصش أٍّ٘ح ِٓ أي ٚلد ِضىي

ٚطشٌمح اٌحٍاج فً اٌّعرّغ فً ٘زا اٌؼصش ِٓ اٌّؼٍِٛاخ ِٓ خلاي ٚسائً الإػلاَ ِصً اٌصحف ٚ 

. ساء أٔٛاع وصٍشج ِٓ أششطح اٌفٍذٌٛ تحشٌحٔسرطٍغ ش. اٌرٍفضٌْٛ ٚاٌشادٌٛ ٚ اٌفٍذٌٛ، ٚالإٔرشٔد

ٌّىٓ أْ ٔعذ أٔٛاع وصٍشج ِٓ . اٌٛصٛي إٌى شثىح الإٔرشٔد سٍٙح ٚغٍش ِىٍفح فً وً ِىاْ ذمشٌثا

ِٚٓ اٌعذٌش تاٌزوش أٔٗ وأد ٕ٘ان شلاز شٛساخ ٘اِح فً . اٌّؼٍِٛاخ تاسرخذاَ ذىٌٕٛٛظٍا الإٔرشٔد 

صساػح ٚ اٌصٛسج اٌصٕاػٍح فً أراض وٍّاخ وثٍشج ِٓ اٌراسٌخ اٌحذٌس ، اٌصٛسج اٌضساػٍح فً اي

                                                                .اٌّؼٍِٛاخ ٚ اٌصٛسج اٌرً ذٛفش اٌٛصٛي اٌؼاًٌّ

ٔحٓ اَْ فً خضُ شٛسج اٌّؼٍِٛاخ تسثة اٌرطٛساخ اٌّسرّشج فً ذىٌٕٛٛظٍا ٚسائً الإػلاَ ، 

ِؼظُ ٘زٖ اٌّؼٍِٛاخ ٌأذً إٌٍٕا . َ اٌٙائً ِٓ اٌّؼٍِٛاخ غٍش ذٛلفتً ٚٔحٓ اٌهٚغّشخ اٌٍّاٖ ِٓ ق

فّٓ اٌُّٙ ٌٍعٍّغ، ٚلا سٍّا . ٌّىٓ أْ ذىْٛ اٌّؼٍِٛاخ الإٌعاتٍح ٚاٌسٍثٍح . تذْٚ فٍرش أٚ سلٍة 

. اٌّشا٘مٍٓ ، ٌرىْٛ لادسج ػٍى إٌماء ٔظشج ٔمذٌح ػٍى اٌّؼٍِٛاخ ٚ اٌّصادس ٚ اذخار خٍاساخ إٌعاتٍح

حاسُ ٌؼًٕ إٔٔا ٌّىٓ أْ ٍّٔض تٍٓ اٌّؼٍِٛاخ الإٌعاتٍح ٚاٌسٍثٍح ٚ اذخار لشاساخ ِٓ ٚظٛد ِٛلف 

                          ( ػشش دسظاخ)        .شأٔٙا أْ ذؼطٍٕا اٌّؼٍِٛاخ اٌرً سٛف ذفٍذٔا ِٚعرّؼٕا

                    

 

تشىً وثٍش ِٓ  الاذصالاخ سخفً اٌمشْ اٌّاضً شٛسج فً الاذصالاخ اٌسٍىٍح ٚاٌلاسٍىٍح غً(  2

تس ًٌ ٌحأٚي اذفاق ٌمذ ذُ ذٛلٍغ. اٌرً ذصً إٌى ِسافاخ تؼٍذج خلاي ذٛفٍش ٚسائً الإػلاَ اٌعذٌذج

 ٚسائً الاػلاَٚأدخ إٌى اٌرٛاصً اٌّشرشن ػثش الأطٍسً ٌحاذفاق ًٚ٘ 1906الإراػً فً ػاَ 

                                                                               .ٚ سائً الإػلاَ اٌشلٍّحٚ ٔاظشٌحاٌد

                                                                                

 .ِىصفح ٌّسافاخ طٌٍٛح تٍٓ أػذاد أوثش ِٓ إٌاطايٚسائً الاذصاي اٌحذٌصح ذسّح اَْ ٌٍرثادلاخ إْ   

ٚأخشي ذشغًٍ اٌصٛخ ي ِٓ اٌثشِعٍاخ اٌّسرخذِحط ِرؼذدج، فً ٚلد ساتك ، واْ ٕ٘ان ٚسائ

ٚأػمثٙا الاسطٛأاخ اٌّضغٛطح ٚاي دي فً دي شُ اٌىاٍِشا شلاشٍح الاتؼاد ، ٌرشغًٍ  اٌصٛسج 

ذضّٓ ظٍّغ اٌثشاِط اٌرً ٌرُ خٚسائً الإػلاَ أِا فً اٌؼصش اٌحذٌس ٔعذ أْ ،   ( اٌعًٍ اٌصاٌس )

أٚ أظٙضج اٌىّثٍٛذش اٌّحّٛي أٚ اٌٙاذف اٌّحّٛي ( اٌحاسٛب)اسرخذاِٙا فً أظٙضج اٌىّثٍٛذش 

ٚسائً الإػلاَ يالألشاص اٌصٍثح ٌعٙاص اٌىّثٍٛذش ِصاي ذؼذ اٌٍَٛ ٌٍٚحصٛي ػٍى أداء أفضً ؛ 

اٌٍَٛ  ٌٚرُ . أسًٙ ػٍى ِش اٌراسٌخ تشىً ذىٌٕٛٛظٍا ٚسائً الإػلاَ اٌرٛاصًٚلذ حممد . الإٌىرشٍٚٔح

خذاَ أدٚاخ ٚسائً الاػلاَ فً اٌّذسسح ، ِٚٓ اٌّرٛلغ أْ ٌىْٛ ٕ٘ان ٌرُ ذشعٍغ الأطفاي ػٍى اسد

                                                                           .ِخرٍف اٌرىٌٕٛٛظٍاخ اٌّراححيفُٙ ػاَ 



ِعرّؼاخ  خ، ٚخٍك لشتا ظؼٍد إٌاط أوصشِٚا إٌى رٌه،  ٚاٌفٍسثٛن، اٌثشٌذ الإٌىرشًٚٔ ، سىاٌةإْ 

ِٚغ رٌه ، لذ ٌعادي اٌثؼض أْ أٔٛاع ِؼٍٕح ِٓ ٚسائً الإػلاَ ٌّىٓ أْ . ظذٌذج ػٍى الأرشٔد 

                                                                                         .ذؼٍك اٌرٛاصً ٚظٙا ٌٛظٗ 

فُٙ اَشاس الاظرّاػٍح ٚاٌفشدٌح يس أساسً الاذصالاخ ٘ٛ أَ ٚسٍىٌٛٛظٍح فُٙ ٚسائً الاػلاَ إْ  

(                                                                                ػششدسظاخ)   ٚسائً الإػلاَي  

                                                                                    

                                                                                                
 

 
 


